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Protokół 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa 

Rady Powiatu Bydgoskiego  

w dniu 15 listopada 2016r. o godz. 14.00 

w s. 408 Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy 

 

 

  Posiedzenie komisji poprowadził pan Maciej Makowski – Przewodniczący Komisji 

Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa Rady Powiatu Bydgoskiego, który po otwarciu obrad 

stwierdził quorum. W posiedzeniu uczestniczyło sześciu członków Komisji zgodnie  

z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu (od pkt.7 porządku obrad obecnych 

było pięciu członków – salę opuścił Radny L. Kuziak) oraz pani Grażyna Czepanko  

– Skarbnik Powiatu, pan Zbigniew Łuczak – Wicestarosta Bydgoski,  pan Leszek Czerkawski 

– Sekretarz Powiatu, pan Mariusz Stężewski  – p.o. Dyrektora Wydziału Ochrony Środowi-

ska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy, pan Andrzej Kubiak  

–  Dyrektor  Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich Starostwa Powiatowego  

w Bydgoszczy, pan Roman Meger – Dyrektor Wydziału Dróg Powiatowych Starostwa  

Powiatowego w Bydgoszczy, pani Maria Strąk – Dyrektor Powiatowego Centrum Zarządza-

nia Oświatą w Koronowie oraz pan Jacek Goszczyński i pani Małgorzata Witkowska  

z  Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Bydgoszczy. 

 

  Przewodniczący przedstawił Radnym planowany porządek posiedzenia Komisji  

(załącznik nr 2 do protokołu) i zaproponował realizację w pierwszej kolejności informacji 

wymienionej w 4. pkt. Radni nie wnieśli uwag i przyjęli jednogłośnie proponowany porządek 

obrad.  

   

  Następnie Radni zapoznali się z informacją o stanie środowiska, którą przy pomocy 

prezentacji multimedialnej, przedstawił pan Jacek Goszczyński  – Naczelnik Wydziału Moni-

toringu Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Bydgoszczy. Materiał pisemny 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Radna Elżbieta Mojzesowicz zapytała się o realizowane 

przez WIOŚ kontrole, kto wydaje pozwolenia zintegrowane i czy jest prowadzony spis 

chlewni? Pani Małgorzata Witkowska – Naczelnik Wydziału Inspekcji wyjaśniła, że WIOŚ 

na bieżąco monitoruje zakłady, które mają przede wszystkim pozwolenia zintegrowane.  

Inspektorat jest zobowiązany zrealizować taką kontrolę raz na trzy lata. O stwierdzonych  

nieprawidłowościach powiadamia każdorazowo przede wszystkim Marszałka, Starostę jeśli 

wydaje pozwolenia zintegrowane lub właściwego Wójta, czy Burmistrza. Najczęściej zgła-

szanym przez mieszkańców problemem jest uciążliwość zapachowa, która w Polsce nie jest 

normowana. Dużą bolączką jest również brak planów zagospodarowania przestrzennego  

w wielu regionach województwa ponieważ zakłady podchodzą coraz bliżej osiedli mieszka-

niowych i odwrotnie. W kręgu zainteresowań i troski WIOŚ jest również niezakończona 

sprawa magazynów w Tarkowie Dolnym. Sprawę monitoruje Ministerstwo oraz Główny In-

spektorat Ochrony Środowiska. Trwają także prace legislacyjne. Zdaniem Inspektoratu,  

usunięcie odpadów należy do podmiotu, który je zmagazynował albo do właściwych j.s.t. 

Pozwolenia zintegrowane wydaje przede wszystkim Marszałek. Kontrole chlewni realizowa-

ne są raz w roku, a w przypadku obiektów drobiowych raz na trzy lata. Dyr. Mariusz Stężew-

ski uzupełnił, że Starosta wydawał pozwolenia zintegrowane  w przypadku ubojni w Solcu  

Kujawskim i cegielni w Stopce. Radny Tadeusz Zamłyński zapytał się, kto wydaje pozwole-

nia w przypadku hodowli drobiu i czy jest znany WIOŚ temat budowy dużej hodowli  

w Kotomierzu? Mieszkańcy są bowiem zaniepokojeni, że w pobliżu budynków mieszkalnych, 
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na 6 ha ma powstać ok. 6 kurników na ponad 210 tys. niosek. Obawiają się również ewentu-

alnego skażenia gruntów azotem.  Pani Małgorzata Witkowska wyjaśniła, że z samego zamia-

ru posadowienia zakładu nie można mówić o żadnym skażeniu. Dopuszczalna norma azotu w 

czystym składniku na 1 ha wynosi 170 kg.  W przypadku hodowli ptaków pełna ilość oborni-

ka może być zbywana i nie musi być magazynowana tj. w przypadku hodowli trzewnej. Po-

zwolenia wydaje Marszałek. Jednak do jego wydania jest daleka droga. Procedura lokalizacji 

zakładu odbywa się na szczeblu lokalnym i zaczyna się od decyzji o środowiskowych uwa-

runkowaniach. Na tym etapie odbywają się konsultacje społeczne. Powstaje raport oddziały-

wania na środowisko i dokonywana jest ocena oddziaływania na środowisko. Swoje opinie 

wydają i wnoszą ewentualne wnioski Sanepid oraz Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowi-

ska. Radna Elżbieta Wysocka zapytała się, czy są przepisy, które regulują czym można palić 

w domowych piecach? Pani Małgorzata Witkowska wyjaśniła, że w piecach domowych nie 

można spalać odpadów. Radna zauważyła, że zakaz ten jest jednak nagminnie łamany. Pani 

Witkowska wyjaśniła, że każdy Wójt, Burmistrz, Prezydent Miasta może poprzez swoich 

pracowników lub Straż Miejską podejmować kontrole. Na południu Polski takie rozwiązanie 

zastosowano i sytuacja uległa poprawie.   

 

 Radni nie wnieśli uwag do informacji o działaniach mających na celu promocję  

powiatu bydgoskiego. Materiał pisemny stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Radni nie wnie-

śli również uwag i zapytań w ramach zagadnienia dotyczącego gospodarowania nieruchomo-

ściami będącymi własnością powiatu i przystąpili do pracy nad projektem budżetu Powiatu 

Bydgoskiego na rok 2017. Projekt budżetu na przyszły rok, przy pomocy prezentacji multi-

medialnej, szczegółowo omówiła pani Grażyna Czepanko – Skarbnik Powiatu. Przedstawiła 

m.in. przepisy regulujące zasady tworzenia budżetu, wytyczne przyjęte do budżetu, a także 

strukturę dochodów i wydatków. Radna Elżbieta Mojzesowicz zapytała się o pokrycie plano-

wanego deficytu i o aktualne zadłużenie Powiatu. Skarbnik Powiatu wyjaśniła, że na koniec 

III kw. br. zadłużenie Powiatu wyniosło 4 mln. 654 tys. 403 zł. Planowany deficyt pokryty 

zostanie kredytem. Starosta dodał, że takie jest założenie. W br. również planowano pokrycie 

deficytu kredytem, ale już wiadomo że nie będzie takiej potrzeby. W trakcie roku powstają 

oszczędności np. po przeprowadzeniu procedur przetargowych. Skarbnik Powiatu wyjaśniła, 

że w br. już w czerwcu było wiadomo, że deficyt zostanie pokryty nadwyżką z lat ubiegłych. 

Kredyt stanowi zabezpieczenie ciągłości realizacji zadań. Powiat realizuje projekty przy 

udziale środków unijnych, które różnie wpływają do budżetu. Radna Elżbieta Mojzesowicz 

zauważyła, że wzrost dochodów jest podyktowany aktywnością zawodową i wzrostem udzia-

łu w podatku dochodowym od osób fizycznych. Skarbnik Powiatu wyjaśniła, że  Minister 

Finansów przekazując wytyczne zaznacza jednocześnie, że są to jedynie prognozy. Starosta 

dodał, że przyjęte do budżetu wielkości mogą ulec zmianie. Po stronie dochodów zaplanowa-

ne zostały dotacje ze źródeł zewnętrznych w tym np. dotacje unijne na inwestycje drogowe  

ale nie wiadomo jeszcze jakie będą obowiązywały kryteria konkursowe.  
 

  Przewodniczący Komisji poinformował, że liczba Radnych spadła poniżej wymaga-

nego quorum i Komisja nie jest władna do opiniowania projektów uchwał na sesję 24 listopa-

da 2016r.   

 

  W ramach spraw bieżących Komisji, Radna Elżbieta Mojzesowicz przedstawiła  

problem importu z Danii zwierząt zarażonych gronkowcem złocistym. Radna zaproponowała 

się do Powiatowego Lekarza Weterynarii z prośbą o przedstawienie informacji na powyższy 

temat, w tym ewentualnych procedur postepowania. 
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  Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa  

o godz. 15.40.  

 

Protokołowała: Paulina Wengler 

 

Podpisy członków Komisji: 

1. Maciej Makowski 

- przewodniczący komisji   ……………………………………….. 

2. Elżbieta Wysocka 

- wiceprzewodniczący komisji  ……………………………………….. 

3. Piotr Chudzyński    ……………………………………….. 

4. Joanna Kin    ……………………………………….. 

5. Piotr Kozłowski    ……………………………………….. 

6. Leszek Kuziak    ……………………………………….. 

7. Elżbieta Mojzesowicz   ……………………………………….. 

8. Wojciech Porzych   ……………………………………….. 

9. Zenon Rydelski    ……………………………………….. 

10. Andrzej Szmytka    ……………………………………….. 

11. Tadeusz Zamłyński   ……………………………………….. 

 


